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F R E D E R I K S S U N D  K O M M U N E H
UDSKRIFT

Byrådet

den 2. november 1999 kl. kl. 19,00

i byrådssalen

Mødedeltagere: Knud B. Christoffersen, Grethe Olsen, Ole Søegaard, Jytte 
Holm-Pedersen, Kurt Jensen, Birgit Madsen, Mogens 
Andersen, Lis Olsen, Bente Nielsen, Finn Vester, Kurt 
Mikkelsen, Ove Scheel, Per Bille Henriksen, Klaus Nielsen, 
Dann Eland.

Fraværende:

Mødet slut: kl. 20,10

Indholdsfortegnelse

Åbne møde 

Sag nr. 174
Forslag til mødeplan for 2000
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Sag nr. 175 
Nyt vej navn

Sag nr. 176
Forberedelse af nyt vejnavn 

Sag nr. 177
Generel bygningsvedligehold, tillægsbevilling.

Sag nr. 178
Erhvervsaffaldskonsulentordning.

Sag nr. 179
Principgodkendelse af vedtægter for samarbejde om miljøtilsyn og -godkendelse 
mellem kommuner i Frederiksborg Amt Vest

Sag nr. 180
Andelsboligforeningen Baunehøjen, Højesterets dom af 11.oktober 1999 om 
kommunens ansvar for betaling af statens administrationsomkostninger.

Sag nr. 181
Idrætsforeningen Vikingerne

Lukket møde

Sag nr. 182 
Køb af ejendom

Sag nr. 183 
Køb af ejendom

Sag nr. 184
Køb af ejendom
Sag nr. 174 Forslag til mødeplan for 2000

Sag fra: Økonomiudvalget

Journal nr.: 00.01 A10 491

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 17 og § 20

Ifølge styrelsesloven træffer fagudvalgene principielt selv 
beslutning om mødeplan for et år ad gangen, men 
beslutningen kan indbringes til beslutning i Byrådet.

Sagsfremstilling: Chefgruppen har udarbejdet vedlagte forslag til mødeplan for 
Byråd, Økonomiudvalg og fagudvalg i år 2000. Forslaget 
behandles i Økonomiudvalget den 25. oktober 1999, i 
Byrådets den 2. november 1999, og i fagudvalgene i perioden 
8 . -1 1 .  november 1999.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Udkast til samlet mødeplan for 2000, af 5 oktober 1999.
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Indstilling:

Beslutninger:

Chefgruppen anbefaler at Økonomiudvalget godkender 
vedlagte mødeplan, samt at Økonomiudvalget overfor 
Byrådet indstiller mødeplanen for Byrådet godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 25. oktober 1999:
Økonomiudvalget godkendte udvalgets mødeplan samt 
chefgruppens indstilling vedrørende mødeplanen for Byrådets 
møder.

Byrådets møde den 2. november 1999:
Godkendt.

Sag nr. 175 Nyt vejnavn.

Journal nr.: 05.01.01. G01 -  si.

Lovgrundlag: Lov om offentlige veje § 109.

Sag fra: Teknisk Udvalg

Sagsfremstilling: I forbindelse med plantning af ny skov "Grønlien Skov" samt 
etablering af den ny institution "Lærkereden" ved Ventevej er 
der ønske fra institutionen om, at den nyetablerede adgangsvej 
fra Ventevej til "Lærkereden", skoven og kolonihaverne får et 
selvstændigt vejnavn.

Det foreslås at vejen får navnet "Skovvej" og at institutionen og 
skoven får adresse hertil.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige 
konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Kort over området.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler,

at "Skovvej" godkendes som vejnavn for den sidevej fra 
Ventevej der fører op til institutionen "Lærkereden", "Grønlien 
Skov" og kolonihaverne.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 4. oktober 1999:
Indstillingen anbefales til Byrådet.

Byrådets møde den 2. november 1999:
Godkendt.

Sag nr. 176 Forberedelse af nyt vejnavn.

Journal nr.: 05.01.01G01 -  si.

Lovgrundlag: Lov om offentlige veje § 109.

Sag fra: Teknisk Udvalg

Sagsfremstilling:
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Med udbygningen af Frederikssund mod nord er 
Omkørselsvejen mellem Kronprins Frederiks Bro og 
Frederiksborgvej ikke det mest nærliggende navn. At erstatte 
det med det mere dækkende "Gennemkørselsvejen" er til 
gengæld heller ikke særlig poetisk.

Men i anledning af, at Amtet planlægger en "minimumsløsning" 
der skal forbedre gennemkørselsmulighederne uden at vi dog 
mister muligheden for at komme på tværs af vejen med vores 
lokale trafik, er det relevant at overveje og forberede et forslag 
til at ændre vejens navn til et mere passende.

Følgende eksempler på mulige navne har været nævnt i 
Teknisk Forvaltning, der alle har det til fælles, at de peger ned 
mod broen og Hornsherred:

Kronprins Frederiks Allé

Kronprinsens Boulevard

Kronprins Frederiks Boulevard

Jægersprisvej

Skibbyvej

Hornsherredvej

Fjordvej

1 overvejelserne kan også inddrages følgende:

Ændringen af vejnavnet kunne også overvejes at omfatte den 
del af Frederi ksborgvej, der ligger mellem Askelundsvej og 
kommunegrænsen mod Slangerup.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale- Ingen.

mæssige
konsekvenser:

Bilag: Kort over Omkørselsvejen og Frederi ksborgvej.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler,

at Omkørselsvejen og den del af Frederiksborgvej der går fra 
"Askelundskrydset" og til kommunegrænsen mod Slangerup 
ændrer navn til Kronprins Frederiks Boulevard, på det tidspunkt 
"minimumsløsningen" skal indvies

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 4. oktober 1999:
Udvalget anbefaler J.F. Willumsens Boulevard.

Lis Olsen anbefaler "Allé" i stedet for "Boulevard".

Byrådets møde den 2. november 1999:
Byrådet godkendte med 14 stemmer for at vejstrækningen fra
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Kronprins Frederiks Bro til kommunegrænsen mod Slangerup 
ændrer navn til J. F. Willumsens Vej.

Jytte Holm-Pedersen ( C) stemte imod.

Sag nr. 177 Generel bygningsvedligehold, tillægsbevilling.

Journal nr.: 82.07

Sag fra: Kultur- og fritidsudvalget

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Forvaltningen administrerer 2 private lejemål på Græse gi. 
Skole. Lejeren af stuelejligheden har udtrykt ønske om, at 
blive frigjort for dette lejemåls 2 lokaler på 1. salen. Lejeren af 
1. salslejligheden har netop opsagt lejemålet, hvorfor der nu 
er en naturlig anledning til at tillægge dette lejemål de 2 
nævnte lokaler.

For at give det samlede lejemål på 1. salen en ensartet 
standard vil det være nødvendigt med en renovering af 
lokalerne.

Forvaltningen administrerer også Tyrkerklubbens lokaler i 
Bakkestrædet. Disse lokaler er meget nedslidte, så her er en 
gennemgribende renovering påkrævet. Der vil være tale om 
isolering af loft, nye linoleumsgulve, reparation af el
installationer, maling m.m.

Forvaltningen er ved at indhente tilbud på ovennævnte 
arbejder. Den skønnede udgift vil være på kr. 130.000.

Bevilling: Projekterne finansieres ved en budgetomplacering af kr. 
130.000 på kultur- og fritidsudvalgets driftsbudget for 1999.

Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Forvaltningens notat om budgetomplacering af 7. oktober 
1999.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at udvalget anbefaler 
økonomiudvalget og byrådet, at der gives en tillægsbevilling 
på kr. 130.000 til bygningsvedligeholdelse på Græse gi. 
Skole og i Tyrkerklubbens lokaler finansieret ved en 
budgetomplacering på kultur- og fritidsudvalgets driftsbudget 
for 1999.

Beslutninger: Kultur- og fritidsudvalgets møde den 12. oktober 1999:
Indstillingen godkendes. Der indhentes 2 tilbud vedrørende 
renoveringerne af lokalerne.

Økonomiudvalgets møde den 25. oktober 1999:
Kultur- og fritidsudvalgets indstilling anbefales godkendt.
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Byrådets møde den 2. november 1999:
Byrådet godkender, at der gives en tillægsbevilling på 
130.000 kr. til kultur- og fritidsudvalgets konto for generel 
bygningsvedligehold, finansieret ved en budgetomplacering 
på Kulturudvalgets driftsbudget for 1999.

Sag nr. 178 Erhvervsaffaldskonsulentordning.

Journal nr.: 07.04000/4074

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Miljø- og energiministeriets bekendtgørelse nr. 229 om affald.

Sagsfremstilling: AFAV har tilbudt medlemskommunerne at yde information og 
vejledning til erhvervsvirksomheder om sortering af affald via 
en ErhvervsAffaldsKonsulentOrdning.

Ordningens formål er at støtte kommunerne i at leve op til 
regeringens affaldsplan AFFALD 21. Heri er et af målene at 
fremme genbrug af de ressourcer, der findes i 
varer/materialer. Det anbefales at fremme målsætningen ved 
at vejlede virksomhederne. Et eksempel på en 
Erhvervsaffaldskonsulents arbejde kan læses i bilag 1.

AFAV kan se på det erhvervsaffald, der afleveres, at der er et 
behov for information og vejledning til virksomhederne om 
sortering. Der er for mange genbrugelige materialer (papir, 
pap, jern, elektronikskrot) i det affald, som virksomhederne 
afleverer til forbrænding. Vestforbrænding har varslet 
fremover at ville opkræve ekstra gebyr, for de læs brændbart 
affald, der indeholder genbrugelige materialer.

AFAV er forpligtet på kommunernes vegne til at sørge for 
afsætnings-muligheder for (næsten) alle typer affald. I kraft af 
denne opgave har AFAV viden om behandlingssteder, priser, 
sorteringskrav m.m., der et godt grundlag for en 
ErhvervsAffaldsKonsulentOrdning. Teknisk Forvaltning 
vurderer derfor, at information og vejledning til 
virksomhederne kan udføres mere kvalificeret og effektivt af 
AFAV end ved opbygning af denne funktion i den enkelte 
kommune.

AFAV’s tilbud om ErhvervsAffaldsKonsulentOrdning (EAKO) 
er vedlagt som bilag 2. Det er AFAV's hensigt, at man starter 
med at besøge de virksomheder, som AFAV kan se ikke 
sorterer deres affald ordentligt.

Der er foreløbigt afsat et kvart årsværk til opgaven. Efter en 
periode vil man evaluere ordningen for at træffe beslutning 
om dens fremtid.

I henhold til "Styrelseslovens" § 60 skal der indgås en aftale 
mellem AFAV og de enkelte kommuner, såfremt de opgaver, 
der er indeholdt i EAKO, ønskes udført af AFAV. Ølstykke,
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Slangerup, Stenløse og Hundested kommuner har tilsluttet 
sig ordningen 1. oktober 1999. Helsinge forventes at tilslutte 
sig 1. november 1999. Fordelingen af udgifterne sker efter 
indbyggertal. Hvis alle kommuner tilmelder sig ordningen, vil 
finansieringen indgå i AFAV's normale driftsbudget.

Bevilling: Udgiften på kr. 30.000 i 2000 finansieres af 
dagrenovationsbudgettet, da fleste virksomheder er tilmeldt 
denne ordning.

Udgiften i 2001 indarbejdes i budgettet for 2001.

Efter evaluering vurderes omfang og driftsudgifterne fra 2002.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: • Mere gulerod - mindre pisk. Portræt af en 
erhvervsaffaldskonsulent. Ren Viden 5-98

• ErhvervsAffaldsKonsulentOrdningen i AFAV l/S, dateret 
12. april 99

Indstilling: Det indstilles, at Teknisk Udvalg anbefaler Økonomiudvalg og 
Byråd:

at Frederikssund Kommune tiltræder 
EhvervsAffaldsKonsulent Ordningen (EAKO) i AFAV l/S 
pr. 1. januar 2000,

at finansieringen sker som anført under "Bevilling".

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 4. oktober 1999:
Anbefales tidsbegrænset for år 2000 og 2001, således at 
Byrådet i 2001 tager stilling til eventuel videreførelse af 
ordningen på baggrund af en evaluering.

Økonomiudvalgets møde den 25. oktober 1999:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. november 1999:
Godkendt.

Sag nr. 179 Principgodkendelse af vedtægter for samarbejde om 
miljøtilsyn og -godkendelse mellem kommuner i 
Frederiksborg Amt Vest

Journal nr.: 09.00 T24/4387

Sag fra: Plan og Miljøudvalget den 14. oktober 1999, sag nr. 117

Lovgrundlag: Lov om miljøbeskyttelse

Sagsfremstilling: Der er udarbejdet forslag til vedtægter for et forpligtende 
samarbejde om kvalitetsudvikling og styrkelse af 
miljøarbejdet med virksomheder og landbrug for otte 
kommuner i den vestlige del af Frederiksborg Amt, vedlagt 
som bilag. Kommunerne er Hundested, Frederiksværk,
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Jægerspris, Skibby, Frederikssund, Ølstykke, Slangerup og 
Stenløse kommuner.

Baggrunden for forslaget er et behov for at styrke tilsyns- og 
godkendelsesarbejde på miljøområdet for at sikre, at 
kommunerne lever op til aftalen mellem Miljøstyrelsen og 
Kommunernes Landsforening, der blev indgået i april 1997, 
om minimumsindsatsen.

Borgmestrene i Bycirkelkommunerne drøftede forslaget ved 
møde den 23. september 1999. Man anbefalede principielt 
forslaget underforudsætning af, at samarbejdet kan 
gennemføres uden, at det koster flere driftsudgifter for den 
enkelte kommune.

Forslag til vedtægter fremsendes til udtalelse i Tilsynsrådet 
og eventuelle bemærkninger herfra indarbejdes i 
Vedtægterne.

Der er afsat 50 mio. kr. til støtte for etablering af kommunale 
samarbejder i forbindelse med Regeringens årlige aftale med 
KL.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

—

Bilag: FORSLAG til Vedtægt for et forpligtende samarbejde om 
kvalitets-udvikling og styrkelse af miljøarbejdet med 
virksomheder og landbrug, 6. september 1999, revideret 24. 
september 1999

Indstilling: Det indstilles overfor Økonomiudvalg og Byråd:

at forslag til "Vedtægt for et forpligtende samarbejde om 
kvalitetsudvikling og styrkelse af miljøarbejdet med 
virksomheder og landbrug, 6. september 1999, revideret 24. 
september 1999, godkendes principielt og at eventuelle 
ændringer som følge af Tilsynsrådet behandling af 
vedtægtsforslaget indarbejdes af Teknisk Forvaltning,

at der ansøges om etableringstilskud fra Indenrigsministeriets 
pulje til støtte for etablering af forpligtende kommunale 
samarbejder

at omkostningerne til drift af ordningen finansieres indenfor 
driftsbudgettet.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 14. oktober 1999:
Indstillingen anbefales.

Økonomiudvalgets møde den 25. oktober 1999:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt under 
forudsætning af, at der opnås tilskud til etablering fra 
Indenrigsministeriets pulje.
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Byrådets møde den 2. november 1999:
| Godkendt.

Sag nr. 180 Andelsboligforeningen Baunehøjen, Højesterets dom af 
11.oktober 1999 om kommunens ansvar for betaling af 
statens administrationsomkostninger.

Sag fra: Økonomiudvalget

Journal nr.: 03.02.01 G01/2955

Lovgrundlag: Lov om boligbyggeri §66.stk1, nu §160 i lov om almene 
boliger.

Sagsfremstilling: Til økonomiudvalgets møde den 16. september 1996 
orienterede Teknisk forvaltning om, at kommunen den 29. 
august 1996 havde modtaget stævning fra 
Andelsboligforeningens advokat på betaling af Statens 
administrationsomkostninger kr. 98.878 ved behandlingen af 
andelsboligernes opførelse og godkendelse. Sagen blev 
oversendt til kommunens advokat Torben Bondrup, 
advokatfirmaet Piesner og Lunøe.

Sagen blev afgjort ved Landsretten den 23. januar 1998, hvor 
Kommunen blev frikendt og tillagt sagsomkostninger 15.000 
kr. fra modparten.

Andelsboligforeningens advokat har imidlertid anket sagen til 
højesteret, som den 11.oktober 1999 har givet sagsøger 
medhold, således at Frederikssund kommune er dømt til at 
betale 98.878,06 med sædvanlig procesrente fra den 6. 
august 1996 til Andelsboligforeningen Baunehøjen og 40.000 
kr. i sagsomkostninger for såvel Højesteret som Landsret.

Hertil kommer Frederikssund Kommunes egne 
sagsomkostninger, som er opgjort til kr.60.000

Bevilling: Beløb til sagsøger kr. 165.435,74 skal betales senest den 
25.10.99 og dette beløb er derfor allerede betalt. Bevilling 
søges i nærværende sag finansieret af kassebeholdningen : 
kr. 165.435,74 til opfyldelse af dommen og kr. 60.000 til 
kommunens egne sagsomkostninger i alt kr.225.436

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Ingen

Indstilling: Teknisk forvaltning anbefaler, at der til dækning af udgifterne 
som følge af dommen og kommunens egne omkostninger 
ydes en tillægsbevilling på kr.225.436 finansieret af 
kassebeholdningen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 25. oktober 1999:
Indstillingen anbefales godkendt.
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Byrådets møde den 2. november 1999:
| Godkendt.

Sag nr. 181 Idrætsforeningen Vikingerne - klage over 
folkeoplysningsudvalgets afgørelse.

Sag fra: Folkeoplysningsudvalget

Journal nr.: 18.16

Lovgrundlag: Folkeoplysningslovens § 38.

Sagsfremstilling: Idrætsforeningen Vikingerne klager over 
folkeoplysningsudvalgets afslag på dispensation fra 
alderskriteriet (max. 25 år) for tilskud i henhold til 
folkeoplysningsloven/"Støtteordning for hovedområde 2".

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Brev fra Idrætsforeningen Vikingerne af 18. september 1999.

Forvaltningens forslag til udtalelse vedrørende klage af 14. 
oktober 1999.

Indstilling: Udvalget anmodes om stillingtagen.

Beslutninger: Folkeoplysningsudvalgets møde den 27. oktober 1999:
Folkeoplysningsudvalget fastholder sin oprindelige afgørelse.

Grethe Olsen tager forbehold for udvalgets beslutning.

Byrådets møde den 2. november 1999:
Ole Søegaard (V), Finn Vester (A), Grethe Olsen (F) og Birgit 
Madsen (A) forlod mødet under dette punkts behandling på 
grund af inhabilitet.

Folkeoplysningsudvalgets afgørelse blev godkendt.


